
1 

 

     Białe Błota, dnia 22.12.2021 r. 

BRG.0012.1.13.2021 

 

Protokół z posiedzenia 

 Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota  

z dnia 22.12.2021 r. od godz. 13.00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a  

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów  Ilona 

Nowakowska, radny Bronisław Balcerowski, radna Aleksandra Lubońska, radny Henryk Sykut, 

radny Krzysztof Michalak, radny Krzysztof Kocikowski, radny Sławomir Ruge, radna Karolina 

Lachowicz, radny Sławomir Ossowski, radna Kamilla Grzelak, radna Maria Wolsztyńska, 

Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska, 

p.o. Kierownika Referatu Inwestycji Anna Bromka, Inspektor Ryszard Gołąb.  

Nieobecna radna Magdalena Burdanowska.  

Na posiedzenie komisji spóźniła się radna Karolina Lachowicz.  

Przewodnicząca Komisji powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady 
Gminy Białe Błota, odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła 
obecność i przedstawiła tematykę posiedzenia Komisji: 

1. Szczegółowe prace nad projektem budżetu Gminy Białe Błota na 2022 rok oraz 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2034 

2. Materiały na sesję. 
3. Sprawy bieżące.  

Ad. 1 
Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak omówiła załącznik nr 4 projektu budżetu na 2022 

rok, wskazując że w ramach autopoprawki Wójt Gminy uwzględnił wnioski radnej Marii 

Wolsztyńskiej i radnej Aleksandry Lubońskiej  złożone do projektu budżetu. Zostały dodane 

zadania inwestycyjne: Projekt budowy ul. Asfaltowej w Białych Błotach z kwotą 10 000 zł na 

rok 2022 i z pozostałą kwotą do WPF na rok 2023 z uwagi na to, że jest to projekt to 

rozliczenie za projekt nastąpi w roku 2023. Kolejnym zadaniem jest projekt i budowa ul. 

Tulipanowej w Białych Błotach z kwotą 10 000 zł na rok 2022 i kwotą 40 000 zł na rok 2023, 

budowa ulicy Żonkilowej w Białych Błotach, kwota 10 000 zł na rok 2022 i 40 000 zł na rok 

2023. Projekt budowy ul. Modrej w Białych Błotach z kwotą 10 000 zł na rok 2022 i 50 000 zł 

na rok 2023. Źródłem finansowania jest zmniejszenie kwoty z pozycji: zakup sprzętu 

informatycznego dla Urzędu Gminy o kwotę 40 000 zł. 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska pytała o pozycję nr 102 w załączniku nr 4, gdzie 

jest zmniejszenie o kwotę 10 000 zł.  

Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak odpowiedziała, że jest to wynik opinii RIO, które  

zakwestionowało to zadanie jako zadanie majątkowe.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska mówiła, że radne złożyły  wniosek, który został 

ujęty przez  Wójta Gminy w projekcie budżetu. Pytała, co z wnioskami radnych, które nie 
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zostały ujęte w projekcie, a zostały złożone do dnia 10.10.21r.,  jako przykład podała 

miejscowość Murowaniec gdzie poza budynkiem socjalnym żadna inna inwestycja nie została 

wprowadzona.  

Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak odpowiedziała, że jest to decyzja Wójt Gminy, który  

po przeanalizowaniu wybrał te wnioski. Autorem projektu budżetu jest Wójt i Wójt takie 

wnioski uwzględnił.  

Radna Maria Wolsztyńska odniosła się do omawianego  wniosku na projekty 4 ulic w Białych 

Błotach, wskazując, że  ten wniosek wpłynął do Urzędu Gminy dnia 01.12.2021r. Mówiła, że 

nie było możliwości złożenia wniosku na Komisji Budżetu, ponieważ Komisja Budżetu 

ograniczyła się tylko do wysłuchania pierwszego czytania i później nie było możliwości, aby 

przygotować opinie dotycząca projektu budżetu i WPF. Ponadto składając wniosek zostało 

podane źródło finansowania.  

Radny Sławomir Ruge pytał o projekt budowy ul. Wiśniowej i ul. Klonowej w Łochowie, 

dlaczego nie zostały ujęte wnioski mieszkańców w sprawie tych ulic, a zostały preferowane 

wnioski z Białych Błot. Zwrócił uwagę, że  w roku 2022 kończy się ważność projektu na ul. 

Gościnną w Łochowie.  

Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak odpowiedziała, że ul. Gościnna została zgłoszona na 

dofinansowanie i jest na liście podstawowej. Ważność projektu kończy się we wrześniu 

2022r. Jeżeli będzie rozstrzygnięty konkurs wówczas będą poszukiwane i zabezpieczane 

środki.  W Łochowie obecnie projektowanych jest kilka ulic. 

Radny Krzysztof Kocikowski mówił, że w sołectwie Przyłęki żadna inwestycja nie została 

zakończona, a  realizacja ul. Zabytkowej jest spychana na dalszy plan.   

Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak mówiła, że wiele zadań jest w trakcie realizacji i 

przeszło na rok przyszły.  

Radny Henryk Sykut mówił, że nie została zrealizowana budowa ul. Myśliwskiej, ul. Pogodnej 

i ul. Wczasowej w Cielu. Stwierdził, że należałoby skupić się na dokończeniu inwestycji. Prosił 

o informacje na temat inwestycji rozpoczętych w danym roku kalendarzowym.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska przekazała, że ponownie przeanalizuje 

opinię RIO i jeżeli będzie potrzeba na podstawie opinii wprowadzi zmiany, ponieważ są 

wątpliwości co do programu Profilaktyki Alkoholowej. Jeżeli będą zmiany to tylko na 

podstawie opinii RIO, innych zmian nie przewiduje.  

Radny Henryk Sykut proponował, aby nie głosować projektu budżetu na 2022 rok, ponieważ 

komisja wydała już pozytywną opinię. Zmiany dotyczą autopoprawek 4 projektów ulic które 

należałoby  przegłosować, ponieważ reszta pozostaje bez zmian.  

Następnie Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie wniosek 

radnej Aleksandry Lubońskiej i radnej Marii Wolsztyńskiej dot. wprowadzenia 4 projektów 

ulic: ulicy Asfaltowej, ul. Tulipanowej, ul. Żonkilowej i ul. Modrej w Białych Błotach. Środki na 

realizacje tego zadania pochodzą z zakupu sprzętu komputerowego  

Głosowanie:  

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Magdalena Burdanowska- nieobecna 
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Radna Kamilla Grzelak- za 

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radna Karolina Lachowicz- nieobecna  

Radna Aleksandra Lubońska- za 

Radny Krzysztof Michalak- za 

Radna Ilona Nowakowska- głos wstrzymujący  

Radny Sławomir Ruge- głos wstrzymujący  

Radny Sławomir Ossowski- za 

Radny Henryk Sykut- głos wstrzymujący  

Radna Maria Wolsztyńska- za 

Ad. 2 

Przewodnicząca Komisja Ilona Nowakowska przeszła do omówienia projektów uchwał  

- Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 

rok 2021 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska omówiła zmiany w projekcie uchwały. 

Przekazała, że zmniejszają się dochody o kwotę 1 525 377,85 zł. Plan dochodów po zmianach 

wynosi 165 356 257,75 zł. Z tego dochody bieżące wynoszą 151 341 345,59 zł, natomiast 

dochody majątkowe 14 194 912,16 zł. Wydatki budżetu gminy w wysokości 185 644 653,38 zł 

zmniejszają się o kwotę 4 795 399,63 zł. W związku ze zmianami deficyt budżetu gminy 

wynosi 15 313 000 zł i zostanie sfinansowany przychodami z tytułu emisji obligacji 

komunalnych w wysokości 15 229 798,22 zł i przychodami z tytułu niewykorzystanych 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikającym z rozliczenia dochodów i 

wydatków finansowanych w wysokości 83 201,78 zł.  

Radny Krzysztof Kocikowski pytał z czego wynikają   zmniejszenia środków na inwestycje 

drogowe, jako przykład podał przebudowę ul. Guliwera w Białych Błotach.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska odpowiedziała, że z wniosku kierownika 

Referatu Dróg.  

Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak mówiła, że zostało ogłoszone postępowanie na 

zamówienie publiczne o wyłonienie wykonawcy projektu ulicy Guliwera. Nie zgłosił się żaden 

z wykonawców i nie było możliwości podpisania umowy. W związku z tym nie można tego 

zadania wykazać w uchwale środków niewygasających z rokiem 2021, tym samym zadanie 

jest niewykonane i w związku z tym  zdjęcie tej kwoty z planu z załącznika nr 4. Sprawa ulicy 

Pogodnej wynika z urealnienia planu. Środki znajdują się w uchwale dot. środków  

niewygasających z rokiem 2021, zdjęcie wynika z oszczędności po przetargu. Zastępca Wójta 

mówiła, że są oszczędności na energii elektrycznej w związku z wymianą opraw na ledowe. 

Środki założone w planie okazały się przeszacowane w związku z tym, że było odwołanie w 

postępowaniu dotyczącym bieżącego utrzymania dróg gruntowych i nie ma podpisanej 

umowy na równanie dróg. Środki, które nie były w tym roku wydatkowane wpływają na 

urealnienie planu.  

Radna Maria Wolsztyńska pytała co dalej z zadaniem  poprawy nawierzchni ul. Guliwera. 
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Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak odpowiedziała, że w momencie sporządzania 

projektu budżetu nie było wiadomo, czy uda się wyłonić wykonawcę. Będą poczynione 

starania, aby wykonać projekt  w ramach środków  z Referatu Dróg w przyszłym roku.  

Radny Henryk Sykut pytał o dochody i wydatki  bieżące gminy. Pytał również o zadłużenie na 

koniec roku.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska mówiła, że dochody budżetu gminy w 

wysokości 167 061 635,60 zł, zmniejsza się o kwotę 1 525 377,85 zł. Kwota długu, wykonanie 

2021- 55 802 838,04 zł. Przekazała, że radnym zostanie przesłane uzasadnienie do projektu 

uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowanie:  

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Magdalena Burdanowska- nieobecna 

Radna Kamilla Grzelak- za 

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radna Karolina Lachowicz- nieobecna  

Radna Aleksandra Lubońska- za 

Radny Krzysztof Michalak- nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska- za  

Radny Sławomir Ossowski- za 

Radny Sławomir Ruge- za  

Radny Henryk Sykut- za  

Radna Maria Wolsztyńska- za 

- Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Białe Błota na 

lata 2021-2032.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska mówiła, że jest to dostosowanie do zmian w 

budżecie. Zmiany są w części bieżącej, ponieważ pierwotnie były tam zabezpieczone zadania 

w ramach procedury przetargowej, a po podpisaniu umów jest to uaktualnione na podstawie 

nazwy, kwoty i zawartych umów.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowanie:  

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Magdalena Burdanowska- nieobecna 

Radna Kamilla Grzelak- za 

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radna Karolina Lachowicz- nieobecna  

Radna Aleksandra Lubońska- za 

Radny Krzysztof Michalak- nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska- za  

Radny Sławomir Ossowski- za 

Radny Sławomir Ruge- za  
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Radny Henryk Sykut- za  

Radna Maria Wolsztyńska- za 

- Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2021 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków.  

Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak przekazała, że uchwała wskazuje zadania jednoroczne, 

które nie zostały wykonane do końca roku. Gmina jest w trakcie aneksowania umów. Zadania 

muszą być wykonane do końca czerwca 2022 roku. Środki ujęte w załączniku będą na 

wyodrębnionym rachunku.  

Radny Henryk Sykut prosił o przedstawienie przeszkód niezrealizowania zadań, wskazując ul. 

Myśliwską w Białych Błotach.   

Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak mówiła, że na wszystkie zadania jest podpisana umowa 

i są one w trakcie realizacji. Powody wydłużenia terminu są różne. W przypadku projektów 

najczęściej są to problemy dotyczące uzyskania uzgodnień. Odnośnie zadań inwestycyjnych 

czyli budowy dróg, budowy GCK- te zadania są realizowane i  część środków, która została 

zaplanowana zostanie wydatkowania w roku obecnym zgodnie z harmonogramem prac. Prace 

które nie  zostały wykonane to środki, aby nie obciążać przyszłorocznego budżetu na rok 2022 

zostaną na specjalnym rachunku.  

Radny Henryk Sykut prosił, aby ustawić gradacje najważniejszych zadań. 

Radny Sławomir Ossowski pytał o ul. Albatrosa w Murowańcu. Mówił, że 14.04.2021r zawarto 

umowę na wykonanie projektu z terminem do 30.11. 2021r. W dniu 15.11.2021 r. wykonawca 

zwrócił się z pisemnym wnioskiem o wydłużenie terminu realizacji aż o 12 miesięcy czyli do 

listopada 2022 r. Został zawarty aneks zmieniający termin wykonania do dnia 28.12.2021r.  

Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak mówiła, że wszystkie aneksy, które są zawierane muszą 

zostać zawarte do dnia 28.12, czyli do dnia podjęcia uchwały. Po podjęciu uchwały 

wykonywany jest kolejny aneks do końca czerwca. To, że wykonawca złożył wniosek o kolejne 

12 miesięcy nie oznacza, że zamawiający w tym przypadku Gmina Białe Błota musi wyrazić na 

to zgodę. Pracownicy Referatu Inwestycji analizują, czy faktycznie ten czas jest potrzebny 

wykonawcy, czy realnie projekt można zakończyć szybciej. Po analizie stwierdzono, że można 

szybciej do miesiąca czerwca.  

Radna Maria Wolsztyńska pytała o projekt ul. Cukrowej. Została podpisana umowa na 

wykonanie projektu w 2020 roku, miał być zakończony 31.11.2021 r. Z odpowiedzi Urzędu 

Gminy wynika, że wykonawca złożył wniosek o przedłużenie terminu wykonania projektu.  

Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak mówiła, że ul. Cukrowa jest to procedura ZRID. W 

dniu 30.11 strony zawarły kolejny aneks zmieniający termin realizacji do 28.12.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowanie:  

Radny Bronisław Balcerowski- za 

Radna Magdalena Burdanowska- nieobecna 

Radna Kamilla Grzelak- za 

Radny Krzysztof Kocikowski- za 

Radna Karolina Lachowicz- nieobecna  
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Radna Aleksandra Lubońska- za 

Radny Krzysztof Michalak- nieobecny 

Radna Ilona Nowakowska- za  

Radny Sławomir Ossowski- za 

Radny Sławomir Ruge- za  

Radny Henryk Sykut- za  

Radna Maria Wolsztyńska- za 

Ad. 3 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska pytała o zakupienie kompresora wraz z 

szkoleniem  dla potrzeb OSP. środki na szkolenie zostały zabezpieczone do końca roku. 

Właścicielem kompresorów jest Urząd Gminy.  

Inspektor Ryszard Gołąb poinformował, że zostały zakupione dwie sprężarki dla potrzeb OSP 

Łochowo i OSP Białe Błota. W zamówieniu określono, że zakup zostanie przeprowadzony 

razem ze szkoleniem. W dniu 25.11 odbyło się szkolenie dwóch jednostek z zakresu 

użytkowania sprężarek. Te urządzenia wymagają uprawnień wydawanych przez Urząd 

Dozoru Technicznego. Urządzenia w dniu 25.11 zostały protokołem przekazane 

poszczególnym jednostkom. 

Radny Krzysztof Kocikowski rozpoczął dyskusję na temat odśnieżania dróg. Zwrócił uwagę, że 

w okolicach 5.12.2021r.  pojawiły się śladowe opady śniegu i zaobserwował pojawienie się 

na drogach ciężkiego  sprzętu odśnieżającego, co zdaniem radnego nie było konieczne i  

spowodowało koszty. Natomiast w dniu 11.12.2021r podczas opadów ściegu  nie został 

odśnieżony plac  wokół kościoła i parking w Cielu. Prosił o podjęcie działań w tej sprawie.   

Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak odpowiedziała, że uwagi radnego przekaże do 

Referatu Dróg. Mówiła, że droga serwisowa i chodniki przy drogach serwisowych nie należą 

do utrzymania przez Gminę Białe Błota tylko pod Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i 

Autostrad.  

Na komisję przybyła radna Karolina Lachowicz. 

Radny Sławomir Ossowski mówił o zniszczonych wiatach przystankowych przy drodze 

powiatowej przy ul. Łochowskiej w Kruszynie Krajeńskim na odcinku między restauracją w 

kierunku torów. Prosił o zadbanie o wiaty autobusowe, prosił również o wykonanie 

utwardzenia wokół wiaty. 

Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak odpowiedziała, że gmina zwróci się w tej sprawie do 

Starostwa Powiatowego, ponieważ jest to pas należący do Powiatu. Sprawę przystanków 

zgłosi do Kierownika Referatu Dróg.  

Radna Maria Wolsztyńska wnioskowała o przegląd wiat przystankowych na terenie gminy 

przez Referat Dróg. 

Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak mówiła, że zostały zabezpieczone środki na usługę 

przeglądu i czyszczenia m. in wiat przystankowych.  

Na tym zakończono posiedzenie komisji.  

Protokół na podstawie  
nagrania sporządziła:  
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Anna Cabańska  
 

 
 
Przewodnicząca Komisji  
     Ilona Nowakowska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


